
 

12. Juli 2023  

I henhold til § 37 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg hermed 

følgende spørgsmål. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut  

1. Vil Naalakkersuisut igangsætte tiltag for at mindske dyrenes 

indhug i havterneæg i Kitsissunguit? 

2. I de sidste år er det kommet frem, at antallet af havterner er for 

nedadgående. Hvilke  tiltag er igangsat for at vende situationen? 

3. Hvornår vil det blive tilladt at indsamle havterneæg? 

4. Har Naalakkersuisut planer om at tillade indsamling af æg med 

begrænset antal? 

5. Har Naalakkersuisut planer om at ansætte jagtbetjente for at 

beskytte havternerne i Kitsissunnguit og omegn? 

(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

I Kitsissunnguit området er der blevet flere dyr, ræve, svartbage, canadagæs, 

måger, selvom det næsten udelukkende har været havterner, der lagde æg der. 

Man kan ikke beskytte havterner bare ved at lukke ægindsamlingen. Det er 

nødvendigt at handle og foretage eftersyn af beslutningen, for at mindske 

antallet af dyr, der skader havterneæg. 

Jeg mener, at man skal åbne op for indsamlingen af æg med begrænset antal 

for de første æg, da de sidste lagte æg ikke bliver indsamlet. Derfor ønsker jeg, 

at man bevarer kulturen, der er ved at forsvinde. 



 

Jeg ønsker mind spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


